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Vážení spoluobčané,
čas utekl jako voda, do domácností Vám bylo 
doručeno poslední vydání zpravodaje v letoš-
ním roce. Prožíváme čas adventu. Adventní 
čas je pro většinu lidí symbolem nejkrásněj-
šího období v roce. Je ideální čas pro uctění 
všech vztahů minulých, současných i těch co 
směřují do budoucna. Advent má představo-
vat především čas naděje. Je obdobím vzpo-
mínání a  také očekávání. Čtvrtou adventní 
neděli zapalujeme na věnci poslední svíčku, 
která má představovat mír a  pokoj. Blíží se 
tak završení času adventu a  přechod do vá-
nočních svátků. S koncem adventu se přiblíží 

Vánoce, svátky klidu, pohody a rodinné blíz-
kosti. Během několika dnů volna se můžeme 
věnovat více rodině a potěšit sebe i druhé ně-
jakým dárečkem.

Konec roku je ale také čas bilancování. Letoš-
ní rok byl pro obec poměrně náročný, proto-
že jsme realizovali a dokončovali akce, které 
přešly z loňského roku, ať se jednalo o staveb-
ní úpravy a přístavbu budovy úřadu nebo do-
plnění stokové sítě kanalizace. Spousty práce 
a času nám nově zabírá také zajištění provozu 
obecního sálu s  novou přístavbou. Vždyť se 
zde za 43 týdnů od jejich otevření, od jara do 

konce roku, konalo nebo ještě bude konat 
přes 60 akcí. Děkuji proto všem, kteří provoz 
a  úklid zajišťují. Tradičně také děkuji všem 
organizátorům za pořádání kulturních akcí, 
jak v době adventu, tak v celém roce.

Všem občanům přeji krásné prožití vánoč-
ních svátků v  klidu i  ve zdraví. Do nového 
roku přeji všem především hodně zdraví, 
štěstí a  spokojenost a  i  v  této nejisté době 
hodně osobních a pracovních úspěchů. Také 
si společně přejme ukončení válečných kon-
fliktů ve světě, které se dotýkají nás všech.

František Zvolský, starosta

SLOVO STAROSTY
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VÝPIS USNESENÍ Z 14. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE MRAČ
konaného dne 30. 9. 2024

1. NÁVRH NA SCHVÁLENÍ SMLUV NA ADMINISTRACI ŽÁDOSTÍ O DOTACI NA VYBUDOVÁNÍ DĚTSKÉ SKUPINY
7 hlasů pro, 2 zdrželi se (Fumferová, Dvořák). Návrh byl schválen.
Usnesení č. 1-14/2024 
Zastupitelstvo obce 
– schvaluje vybudování 2 dětských skupin na nově pořízených pozemcích v místě pod bytovými domy v Mrači,
– schvaluje předložené smlouvy na administraci podání žádostí o dotaci na vybudování dětských skupin se společností RPA Dotace, s. r. o.  Brno, 
– pověřuje starostu obce k podpisu smluv.

2. NÁVRH NA SCHVÁLENÍ NABÍDKY NA ZPRACOVÁNÍ PROJEKTOVÉ DOKUMENTACE NA STAVBU DĚTSKÝCH SKUPIN
7 hlasů pro, 2 zdrželi se (Fumferová, Dvořák). Návrh byl schválen.
Usnesení č. 2-14/2024 
Zastupitelstvo obce schvaluje, vyhotovení projektových dokumentací na stavby dětských skupin společností STAV KONT development s.r.o., 
Brno, dle předložených nabídek. 

3. NÁVRH NA ÚPRAVU ROZPOČTU
7 hlasů pro, 1 proti (Fumferová), 1 zdržel se (Dvořák). Návrh byl schválen.
Usnesení č. 3-14/2024 
Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočtové opatření č. 9-2024 dle předloženého návrhu.

4. NÁVRH NA SCHVÁLENÍ DODATKU Č. 2 DOPLNĚNÍ STOKOVÉ SÍTĚ V OBCI MRAČ
9 hlasů pro. Návrh byl schválen.
Usnesení č. 4-14/2024 
Zastupitelstvo obce 
–  schvaluje dodatek č. 2 ke smlouvě o dílo se společností Arowanie Stav s.r.o., Na Výsluní 196/13, Dobroslavice na akci „Doplnění stokové sítě 

v obci Mrač“
–  schvaluje prodloužení termínu dokončení stavby do 30. listopadu 2024. Termín bude prodloužen formou dodatku č. 3 smlouvy o dílo.
–  pověřuje starostu obce k podpisu dodatku č. 2 ke smlouvě o dílo a vyhotovení a podpisu dodatku č. 3 ke smlouvě o dílo.

5. NABÍDKA PŘEDKUPNÍHO PRÁVA K NEMOVITOSTI č. ev. 138 na pozemku obce parc. č. 800/7      v k . ú. Mrač - Měsíční údolí
9 hlasů pro. Návrh byl schválen.
Usnesení č. 5-14/2024 
Zastupitelstvo obce se vzdává předkupního práva k rekreační chatě č. ev. 138 na pozemku parc. č. 800/7  v katastrálním území Mrač.  

6. REVOKACE A DOPLNĚNÍ USNESENÍ č. 4-8/2023 - Návrh na schválení rozpočtu obce na rok 2024
8 hlasů pro, 1 zdržel se (Fumferová). Návrh byl schválen.
Usnesení č. 6-14/2024 
Zastupitelstvo obce 
–  revokuje usnesení č. 4 z 8. zasedání zastupitelstva ze dne 11. prosince 2023,
–  nahrazuje a schvaluje usnesení č. 4 z  8. zasedání: Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočet obce na rok 2024 a rozpočtový výhled na roky 

2025-2026.

USNESENÍ ZASTUPITELSTVA
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Od roku 2021 se každoročně městům a obcím 
navyšují náklady na svoz a  likvidaci odpadů. 
Jedním z hlavních důvodů je nabytí účinnos-
ti Zákona č. 541/2000 Sb., o odpadech, plat-
ného od 1. 1. 2021. Zákon mimo jiné zavádí 
nové poplatky za uložení odpadů na skládku. 
Počínaje rokem 2021 je sazba poplatku za 
ukládání odpadu na skládku pravidelně navy-
šována. V roce 2025 se částka za uložení od-
padu zvyšuje na 1500 Kč za 1  tunu odpadu, 
dalších 145 Kč je účtováno za každou tunu 
odpadu na rekultivaci a asanaci skládky. Dále 
se zvyšují náklady na dopravu a  mzdy za-
městnanců svozových firem. V letošním roce 
obec platí za svoz a  likvidaci odpadů kolem 
200.000 Kč měsíčně tzn., že výdaje z rozpočtu 
obce na odpadové hospodářství budou za rok 
2024 ve výši kolem 2.400.000 Kč. Na poplat-
cích vybereme zhruba 1.200.000 a za zpětný 
odběr od společnosti EKO-KOM získáme ko-
lem 260.000 Kč. Z uvedených čísel je zřejmé, 
že náklady na 1 občana a rekreační chatu bu-
dou v roce 2024 činit zhruba 2.150 Kč. V příš-
tím roce se náklady na odpadové hospodářství 
opět navyšují. Z  uvedených důvodů je obec 
nucena přistoupit ke změně svozu směsného 
komunálního odpadu na celoroční čtrnácti-
denní svoz. V případě, že by v topné sezoně 
během ledna a února v některých domácnos-
tech nedostačoval objem nádoby na odpad 
(popelnice) bude možné tento problém za 
pomoci obecního úřadu vyřešit.

Problematika odpadů není záležitostí jen 
naší obce, ale řeší ji všichni, kterých se to 
týká, nejen v ČR, ale po celém civilizovaném 
světě. V ČR fungují různé systémy svozu od-
padů jedním z nich je svoz směsného odpadu 
dle objemu nebo vážení nádoby. Při vážení 
musí být svozové vozidlo vybaveno váhou, 
ta je napojena na hydraulický systém vozidla, 
z kterého se váha vypočítá. Zařízení je značně 
nepřesné a nákladné. Pořízení váhy na jedno 
svozové vozidlo vyjde bezmála na 1 milion 
Kč. Touha po bonusech plynoucích z finanč-
ních motivačních systémů dožene často ob-
čany k převážení odpadků do kontejnerů ve 

sběrných dvorech nebo dokonce sousedních 
obcí. Proto se v poslední době od těchto fo-
rem motivace ustupuje.

Dalším formou svozu je systém „door to 
door“ systém, kdy do rodinných domů po-
skytne obec nádoby na plast a papír. Od do-
mácností se očekává kvalitnější oddělení od-
padů. Systém má přinést při snížení intenzity 
svozů směsného odpadu větší ochotu třídit. 
Od tohoto systému odrazují vysoké náklady 
na pořízení nádob a individuální svoz od jed-
notlivých domů. Na nádoby je možno žádat 
o dotaci, ale malé obce většinou nesplňují její 
podmínky a dotaci nezískají. U svozu bývají 
stejné náklady na svoz nádoby 240l jako na 
kontejner 1100l a  systém svozu přímo od 
domu se výrazně prodražuje. Trendem ve 
svozu odpadů do budoucna je, co nejvíce 
snížit pojíždění svozových vozidel. Jednak 
z důvodů nákladů na provoz, protože moto-
ry moderních vozidel musí splňovat emisní 
normy, mají namontovány filtry pevných 
částic a  vůbec jim nesvědčí pomalé pojíž-
dění po obcích a městech. Z důvodu plnění 
emisních podmínek se jejich provoz značně 
prodražuje. Dalším problémem je nedosta-
tek řidičů a  plnění mzdových požadavků na 
tuto profesi. Někdo by mohl namítnout, že se 
do budoucna plánuje elektromobilita. Ano 
to je pravda. Naše svozová společnost musí 
dle nařízení EU na svoz odpadů pořídit ná-
kladní elektro automobil. Pořizovací cena se 
pohybuje kolem devíti milionů Kč. Je zde ale 
velký problém s nabíjením baterie, které vy-
žaduje velké nároky na příkon nabíjecí stani-
ce. Jelikož ve svém dvoře nemají příkon jako 
železárny, tak vozidlo z  důvodu dlouhého 
nabíjení a velkého výdeje energie na pojezd 
a hydrauliku zdvihu nádob a lisování odpadu 
může vyjet max. na půl dne v 1 týdnu.

Z  uvedených důvodů se již zkouší systém 
svozu „single stream“. Jedná se o  společný 

sběr papíru, plastů, nápojových kartonů a ko-
vových obalů do jedné nádoby přistavené 
společně s nádobou na směsný odpad přímo 
k  jednotlivým trvale obydleným domům. 
Cílem pilotního projektu je ověřit účinnost 
a efektivnost tohoto systému sběru využitel-
ných složek komunálního odpadu, aniž by se 
snížila kvalita jednotlivých surovin pro další 
zpracování. K tomuto systému svozu odpadů 
je zapotřebí univerzální třídicí linka, která je 
schopna jednotlivé složky odpadu od sebe 
oddělit. Je možné, že v blízké budoucnosti se 
tohoto systému svozu odpadu dočkáme, pro-
tože Město Benešov společně s naší svozovou 
společností bude třídící linku budovat v loka-
litě Kavčín. Měla by být zprovozněna nejpoz-
ději do poloviny roku 2027. Nejedná se však 
o koncové zařízení, důležité do budoucna je, 
zda budou k dispozici zařízení na energetické 
využití odpadů (spalovny). Kdo bude dále 
využívat jako koncová zařízení skládky, bude 
mít brzy co dělat, aby finanční náklady na 
likvidaci odpadů ustál. Naše svozová společ-
nost část odpadu třídí a  část odváží do spa-
lovny v Malešicích.

Na závěr se ještě vrátím k našemu systému 
sběru odpadů. V  našem hospodářském 
dvoru jsou umístěny kontejnery na tříděný 
odpad. Chtěl bych požádat občany, aby do 
kontejnerů odkládali jen odpad, který do 
nich patří. Do kontejneru na velkoobjemo-
vý odpad skládejte nábytek v  rozloženém 
stavu, tak, aby se co nejvíce využil prostor. 
Do žádného z  kontejnerů nevkládejte sta-
vební odpad, to se týká i  oken, polystyre-
nu a  papíru ze stavebnictví a  také odpadu 
z  vyklízení domů. Tento odpad nepatří do 
umístěných kontejnerů, ty jsou určeny pou-
ze pro komunální odpad tj. odpad z provozu 
domácností. Nedodržováním těchto zásad 
obci neúměrně vzrůstají náklady na odpa-
dové hospodářství.

František Zvolský, starosta

SOUČASNOST A BUDOUCNOST ODPADOVÉHO HOSPODÁŘSTVÍ
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V neděli 1. prosince se dočkala Integrovaná 
doprava Středočeského kraje (IDSK) vel-
kých změn. Dosavadní smlouvy o provozu 
totiž vypršely a podle nových jízdních řádů 
vyjelo 31 nových dopravců, kteří zvítězili 
ve výběrových řízeních. Nové smlouvy na 
10 let mají přinést zejména kvalitnější vo-
zový park či přísnější standardy na kvalitu 
služeb.

Nejzásadnější změna, kterou si vedení 
Hlavního města Prahy spolu se Středočes-
kým krajem připravilo, se týká přepravních 
kapacit. Autobusy tak budou nově nejen 
jezdit v  kratších intervalech, ale budou 
také větší. U  řady nejvytíženějších linek, 
zejména z  Prahy do regionu, byla navýše-
na kapacita nasazením kloubových nebo 

patnáctimetrových autobusů namísto těch 
standardní délky. Navýšení kapacity se týká 
také linky č. 337, která zajíždí do Mrače. 
Zajištění dopravy nízkopodlažními klou-
bovými autobusy bylo přislíbeno již při 
jednáních před vznikem nové dopravní ob-
služnosti Pražskou integrovanou dopravou 
v roce 2019.

S  platností nových smluv se také zpřísňují 
pro dopravce podmínky na kvalitu. Poža-
davky jsou pro všechny dopravce jednotné. 
Jedním z  nich je například bezbariérovost, 
pak požadavek na celovozovou klimatizaci, 
látkové polstrované sedačky, digitální infor-
mační displeje včetně vnitřních LCD obra-
zovek či jednotný červenošedý vnější design 
vozidel.

Dopravci budou muset poskytovat on-line 
informace o poloze svých vozidel do jednot-
ného dispečerského systému. Odbavovací 
systém bude muset akceptovat také platby 
kartou.

„Pro Prahu je klíčové, aby co nejvíce lidí, kte-
ří sem denně dojíždí, využívalo hromadnou 
dopravu, což uleví přetíženým pražským sil-
nicím od mimopražských aut. Zásadní je tedy 
zvyšovat komfort MHD a průběžně moder-
nizovat vozový park, aby byl pro cestující co 
nejvíce atraktivní,“ konstatuje první náměs-
tek primátora hlavního města Prahy pro ob-
last dopravy Zdeněk Hřib.

Zdroj Středočeský kraj/IDSK/ROPID
František Zvolský, starosta

Nájemci a  vlastníci rodinných domů či ná-
jemci v  bytových domech se mění, a  proto 
připomínáme podmínky k užívání splaškové 
kanalizace v naší obci.

1.  Do čerpací jímky je zakázáno připojení 
z  jiných zdrojů, než jsou odpadní vody 
vzniklé provozem domácnosti (kuchyně, 
hygienické místnosti, prádelna atp.).

2.  Je zakázáno vypouštět odpadní vody 
v rozporu s kanalizačním řádem, vhazovat 
do odpadních vod zejména tyto látky:
•  písek, malta, beton, žiletky, hřebíky
•  textilie, silonové punčochy, provazy, tka-

ničky, papírové pleny, hygienické vložky, 
tampony, hygienické ubrousky, preserva-
tivy

•  tuby od zubní pasty, obaly od šampónů, 
mikrotenové sáčky, střeva

•  nedopalky cigaret
•  oleje - včetně potravinářských, jedy, 

pesticidy, omamné látky, žíraviny, ředi-
dla, hořlavé a výbušné látky

•  obsah stávajících jímek, septiků 
a žump - negativně ovlivňují čistící pro-
ces v  čistírně odpadních vod, způsobují 
likvidaci bakterií, mohou způsobit poru-
chu nebo poškození čerpadla DČS - čas-
to obsahují výše uvedené látky

•  dešťové vody a vody z bazénů
•  všechny ostatní látky, které mohou způ-

sobit poruchu čerpadla nebo jiné poško-
zení DČS, případně svými vlastnostmi 
negativně ovlivnit čistící proces v čistírně 
odpadních vod.

3. Je zakázáno a nebezpečné:
•  provádět ruční čerpání jímky
•  parkování dopravními prostředky nad 

jímkou a  jízda dopravními prostředky 
přes jímku, která není opatřena pojízd-
nou deskou s pojízdným poklopem

•  manipulovat s  elektrickým vybavením 
ovládací jednotky

Uživatel je povinen pravidelně provádět čiš-
tění šachty, ovládacích prvků a čerpadla, mi-
nimálně 3xročně podle znečištění (ostříkat 
proudem vody).

Děkujeme za dodržování výše uvedených 
podmínek.

František Zvolský, starosta

VE STŘEDOČESKÉM KRAJI ZAJIŠŤUJÍ OBSLUŽNOST NOVÍ DOPRAVCI

CO NEPATŘÍ DO SPLAŠKOVÉ KANALIZACE

Obec Mrač zastoupená advokátní kancelá-
ří, podala v  listopadu letošního roku, jako 
účastník řízení, v  rámci procesu posouzení 
vlivů na životní prostředí (EIA) vyjádře-
ní k  záměru „POKRAČOVÁNÍ TĚŽBY 
V LOMU MRAČ“. Jedná se o první možnost 
vyjádření k dotěžení ložiska v kamenolomu 
Mrač. Obec ve svém vyjádření zdůraznila, 
že je nucena v rámci svého stanoviska k pre-
zentovanému záměru trvat na respektování 
práv občanů obce a obce samotné při mini-
malizaci či vyloučení zásahů do vlastnických 
práv, práva na pohodu bydlení a  spokojený 
život, která však doposud zcela respektována 

nebyla, i když ví a respektuje potřebu dotěžit 
ložisko kritické suroviny v tomto již historic-
kém lomu pro potřeby budování dopravních 
staveb státu.

Obec Mrač ve svém vyjádření vznesla již 
známé požadavky, zejména v  otázce do-
pravy, kdy požaduje vybudování nové ex-
pediční trasy. Dále v  otázce imisí prachu 
a  nečistot, kdy je nutné řešit zbudování 
spodního ostřiku expedičních vozidel při 
výjezdu z  lomu a  dodržování právních 
předpisů  – zákona o  pozemcích komuni-
kacích v otázce zakrytí a zkrápění nákladů. 

V  otázce hluku je nutné podmínit realiza-
ci záměru oznamovatele jím navrženými 
opatřeními k  modernizaci drtící linky a  li-
kvidaci zastaralé a hlučné stávající drtící lin-
ky (sekundární a terciární drcení). V otázce 
vibrací obec požaduje kontrolu síly otřesů 
při clonových odpalech trvalým osazením 
seismografu.

Kompletní vyjádření obce je zveřejněno od 
3. listopadového týdne na webových strán-
kách obce, v části Dokumenty v odkazu: htt-
ps://chopos.cz/mrac/vydane-dokumenty.

František Zvolský, starosta

STANOVISKO OBCE K ZÁMĚRU POKRAČOVÁNÍ TĚŽBY V LOMU
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KANALIZACE
Práce na nově vybudovaných kanalizačních 
stokách byly dokončeny, proběhlo předání 
dokladů, kolaudace by se měly konat v lednu 
příštího roku.

Jakmile budou stavby zkolaudovány, ozveme 
se všem, kteří se chtějí na nové řady připojit. 
V případě dotazů či požadavků mne kontak-
tujte na tel. 731 512 738.

OBNOVA ALEJÍ
Na podzim letošního roku proběhlo ošetřo-
vání a  kácení stromů v  aleji, jak do Tužinky 
tak i v aleji od hospodářského dvora směrem 
do Poříčí nad Sázavou. Následovat bude 
hned nová výsadba, ale záleží na počasí, prá-
ce mohou být dokončeny až v příštím roce.

VÁNOČNÍ STROM
V pondělí 18. listopadu byl tradičně pomocí 
techniky společnosti GROVESTAV naistalo-

ván na návsi vánoční strom, který místosta-
rosta následně ozdobil. V  pátek ke stromu, 
tak jako každý rok, přivezl starosta traktorem 
betlém společně s  králi. V  letošním roce ze 
svého  pozemku darovala smrk rodina Šem-
berova, které tímto moc děkujeme.

ROZCESTNÍK
Na rozcestí u lavičky V Hlinách osadil Franti-
šek Fiala se syny krásný vlastnoručně vyrobe-
ný rozcestník a k němu přidal nový odpadko-
vý koš. Další koš osadil také k lavičce u cesty 
Na Hájka.

Při této příležitosti žádáme občany, aby 
při procházkách do přírody neodhazovali 
odpadky po zemi jako se to děje doposud, 
ale využili tak odpadkových košů umístě-
ných v obci i okolí, nebo si odpad odnesli 
domů. Děkujeme.

NOVÝ ÚZEMNÍ PLÁN
Na konci října se konalo opakované veřejné 
projednání nového územního plánu, který 
byl upraven na základě podaných připomí-

nek a námitek. Na základě výsledku opakova-
ného veřejného projednání bude provedena 
úprava a doplnění dokumentace, která bude 
začátkem příštího roku předána Zastupitel-
stvu obce k vydání. Po schválení v zastupitel-
stvu bude dokumentace zveřejněna na webo-
vých stránkách obce a 15 den od zveřejnění 
nabyde nový územní plán účinnosti.

Šárka Zvolská, předsedkyně stavební komise

INFORMACE STAVEBNÍ KOMISE

V  úterý 26.  listopadu proběhlo v  pořadí již 
sedmé čtení z  kroniky Mračské. Tentokrát 
jsme si probrali historii obce v  datech. Část 
vám zde přikládám, a dále jsme si přečetli ně-
kolik příběhů odehrávajících se v  naší obci, 
které jsou přímo zapsány v  kronice. Přiklá-
dám vám zde příběh o Stáně Ring.

Nakonec jsme si povídali o staročeských vá-
nocích, tak jak jsou popsány v knize Vánoce 
našich babiček.

Moc děkuji všem, kdo přišli za zájem i skvě-
lou spolupráci.

Přeji krásné vánoce v  duchu českých tradic 
a těším se na další setkání nad kronikou, které 
se bude konat 25. února 2025.

Jitka Novotná kronikářka

ČTENÍ Z KRONIKY MRAČSKÉ
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Hasičský kapřík
Ke konci září jsme uspořádali pro děti soutěž 
v chytání ryb – Hasičský kapřík.

Letos nám vyšlo krásné počasí a těch rybiček, 
co jsme nachytali. Děti byly rozděleny na dvě 
skupiny – jedna chytala na nádrži, druhá ve 
spodním rybníku. Po hodině se prostřídaly.

Největší ulovenou rybou byl kapr v  délce 
63  cm. Chytilo se ale i  plno línů, karásků 
a  mimo jiné i  speciály  – amur 47 cm, lín 
30  cm a  také kapr lysec. Na závěr proběhlo 
vyhodnocení, kdy každý rybář obdržel di-
plom za účast a tašku plnou dobrot. Oceně-
ni byli nejlepší rybáři, kteří získali hodnotné 
ceny a pohár.

Velký dík patří Jirkovi Frantlovi a  Tomáši 
Svobodovi za přípravu soutěže a také Zbyň-
ku Škvorovi a jeho rodičům za perfektní ob-
čerstvení.

Všichni jsme si užili prima odpoledne.

Taktické cvičení okrsku Čerčany
12. října se členové jednotky sboru dobrovol-
ných hasičů účastnili námětového taktického 
cvičení okrsku Čerčany, které se pořádá pra-
videlně každý rok.

Sbory v tomto okrsku si připravují disciplínu, 
kterou si zajistí včetně materiálního vybave-
ní. Letos bylo připraveno 8 disciplín – požár 
domu s evakuací osoby, pytlování, evakuace 
při povodních, útok do věže, nebezpečné 
látky, zdravověda a  další… Nás sbor připra-

voval letos nejenom disciplínu (požár domu 
s evakuací osoby), ale i zázemí tohoto cviče-
ní  – tzn., připravil občerstvení pro všechny 
účastníky z  okolních sborů a  na konci zde 
proběhlo i vyhodnocení cvičení.

Následující týden – 19. října se naše jednotka 
účastnila „Námětového cvičení“ v  Jablonné. 
I  zde bylo připraveno plno disciplín k  pro-
věření znalostí a dovedností – např. protipo-
vodňová stěna, úraz el. proudem, dopravní 
nehoda, útok s  koňskou stříkačkou, ejektor, 

vyhledávání osoby, záchrana z vodní plochy, 
pád při slaňování a další.

Pro děti z kroužku jsme na začátku listopadu 
připravili výlet k profíkům na HZS Benešov. 
Děti si to moc užily, prohlédly si plno vý-
jezdní techniky, ale také zázemí na hasičské 
zbrojnici. Jako bonus pro ně bylo i zhlédnu-
tí opravdového výjezdu, kdy hasiči vyjížděli 
k nahlášené dopravní nehodě.

Katka Dvořáková, SDH Mrač

CO SE DĚLO U HASIČŮ
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V  září letošního roku se přivítání nových 
občánků uskutečnilo již v  novém obecním 
sále. V neděli 22. září bylo   starostou obce 
Františkem Zvolským přivítáno deset no-
vých občánků. Starosta rodičům popřál 

hodně radosti, životního optimismu a sil na 
další cestě společným životem. Děti obdr-
žely od obce malý dárek s pamětním listem 
a maminky krásnou růži. Kulturní program 
pod vedením Jiřího Frantla se vydařil. Julin-

ka nám opět krásně zazpívala a Toník zahrál 
na flétnu.

Martina Poupětová,
kulturní komise obce Mrač

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ

Stáňa Ring: Rok 1945 Při katastrofálním 
ústupu z Katovické pánve evakuovali Němci 
na západ příslušníky cizích národností, které 
dosud drželi v pracovních táborech. Pro ne-
dostatek krytých vozů železničních, nahnali 
je do otevřených vozů a  ač silně mrzlo, tak 
je převáželi. Dovedeme si představit kruté 
utrpení postižených, kteří přu pokusu o útěk 
byli německou stráží nemilosrdně postříleni.
Také po naší trati směrem od Prahy projelo 
kterési noci několik takových transportů. 
Mezi stanicí Čerčany a  Benešov bylo nale-
zeno asi deset mrtvol těchto nešťastníků. 
Toho dne brzo z  rána ještě za tmy zaklepal 
kdosi nesměle na dveře kronikářova bytu 
v  Podmračí. Když jsem otevřel, spatřil jsem 
na zápraží zbědovanou ženskou postavu, kte-

rá německým žargonem prosila o jídlo a pří-
střeší. Bylo na první pohled zřejmo, že to není 
Němka. Pozval jsem jí dále. Manželka jí dala 
snídani a teplou vodu, aby se mohla umýt.

Když se trochu ohřála  – venku byla silná 
zima – rozhovořila se o svých osudech. Byla 
to židovská asi 19letá studentka z  Katovic, 
která s  ostatními byla převážena ve zmíně-
ném transportu, z něhož proti zákazu na za-
stávce vyskočila (jel asi pomalu) nemohouc 
dále snášeti hlad a zimu. Jmenovala se Stáňa 
Ring.

Protože byl přísný zákaz poskytovati uprch-
líkům jakoukoliv pomoc – poslali jsme ji po 
nasycení a odpočinku dále k dobrým souse-

dům. Dobří lidé se snažili zmírniti její těžký 
osud – až asi k 17 té hodině přišel čerčanský 
strážmistr na obecní úřad, že prý se po Mra-
či potlouká běženka z transportu a že jí musí 
vypátrati. Zřejmě nerad plnil tuto služební 
povinnost a zle hartusil na místního občana, 
který to četnické stanici hlásil.

Stáňa Ring byla vypátrána a  přivedena na 
obecní úřad. Na levém předloktí měla vy-
tetováno evidenční číslo 79.315 Německý 
systém evidence. Člověk byl pro ně nic jen 
pouhé číslo. Další osud této štvané běženky 
se nepodařilo vypátrati – ještě týž večer ji do-
vezl čerčanský strážmistr do Benešova…

Jitka Novotná, kronikářka

PŘÍBĚHY Z MRAČE

HISTORIE OBCE MRAČ V DATECH
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V  poslední době se v  médiích stále častěji 
setkáváme s  články, které se snaží myslivce 
pošpinit a  myslivost zpochybnit. Jako před-
stavitel zdejšího mysliveckého spolku chci na 
toto nepravdivé obviňování reagovat. V  ná-
sledujícím článku bych proto představil jak 
se v Mrači a okolí myslivost vykonává a co je 
její náplní. Někdy příště se pak vyjádřil co za 
lživými a velmi zkreslujícími pomluvami nej-
častěji stojí.

Myslivost v Mrači a okolí je vykonávaná mys-
liveckým spolkem POSÁZAVÍ Poříčí nad Sá-
zavou ve společenstevní honitbě Poříčí nad 
Sázavou-Mrač-Nespeky. Honitba je řádně 
uznána dle zákona o myslivost RŽP MÚ Be-
nešov a  leží v  zaokrouhlených katastrálních 
území obcí Poříčí nad Sázavou, Mrač a  Ne-
speky. Její výměra činí 1 252 ha a vlastníkem 
honitby jsou vlastníci honebních pozemků 
ležících v katastru honitby.

Výkon práva myslivosti provádí zdejší mys-
livecký spolek POSÁZAVÍ.  Ten má honitbu 
pronajatou od honebního společenstva vždy 
na 10 leté období (nyní na období 2023  – 
2033). Ve své činnosti se řídí zákonem o my-
slivosti, jeho prováděcími předpisy a  všemi 
ostatními zákony, které se k  myslivosti vzta-
hují. Kromě toho má i vlastní stanovy a pro-
vozní řád. Zdejší myslivecký spolek má 26 čle-
nů. Myslivci jsou převážně občané, kteří mají 
v  katastru honitby trvalý pobyt nebo mají 
k honitbě rodinné nebo společenské vazby.

Do svých domácností jste obdrželi kalendář na rok 2025. Tentokrát 
bylo zvoleno téma Toulky historií Mrače. Při tisku došlo bohužel k ně-
kolika chybám, za které se omlouváme.

11. týden – Plocení staveniště Jednoty (1973)
26. týden – je chybně uveden měsíc Červenec
27. týden – je uveden pouze Červenec
43. týden – Vítání občánků (1977)

MYSLIVOST V MRAČI A OKOLÍ

TISKOVÁ CHYBA V KALENDÁŘI
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Hlavní náplní mysliveckého spolku je hospo-
daření s volně žijící zvěří, ale celková činnost 
spolku je mnohem rozmanitější.

Spolupracujeme s  ostatními subjekty hos-
podařícími na půdě. Se zemědělci například 
při redukci stavů černé zvěře, která působí 
značné škody. Podílíme se na záchraně srnčat 
a  daňčat při kosení pícnin. Zde používáme 
dron s termovizí a pachové plašiče.

S lesníky spolupracujeme při výsadbě strom-
ků nebo při stavbě nových a  odstraňování 
starých oplocenek.

Rybářům pomáháme s povoleným tlumením 
kormoránů a sponzorujeme dětské rybářské 
závody.

Obcím pomáháme při úklidu odpadků, které 
neukáznění občané odhodili do přírody.

Zajišťujeme vedení dětského kroužku mla-
dých přátel přírody a myslivosti při ZŠ Po-
říčí nad Sázavou a pořádáme zde besedy se 

žáky 9. tříd o významu myslivosti a ochrany 
přírody.

Pro děti též pořádáme soutěže v poznávání dře-
vin, zvířat a  střelbě ze vzduchovky při poříč-
ských dožínkách nebo mračských slavnostech.

Staráme se o vývěsní skříňky, kde propaguje-
me nejen myslivost, ale hlavně ochranu pří-
rody.

Pořádáme myslivecké taneční zábavy. Ty sice 
nejsou pro veřejnost úplně otevřené, ale zá-
jemce tam rádi zveme.

Také bych rád informoval o  výsledcích lovu 
zvěře za minulý rok a uplynulé části letošního 
roku. Za myslivecký rok (tj od 1. 4. 2023 do 
31.  3.  2024) bylo v  honitbě Poříčí nad Sáza-
vou-Mrač-Nespeky uloveno  142 ks divokých 
prasat, 15 ks srnčí, 16 ks zvěře dančí, 1 muflon, 
141 ks divokých kachen, 204 ks bažantů, 24 ks 
lišek, 1 jezevec, 5 kun skalních. Z  invazních 
zvířat pak bylo uloveno 37 ks nutrií a z povo-
lených predátorů ryb 14 ks kormoránů.

Evidovaný úhyn na silnicích a  železnici činí 
24 ks zvěře srnčí a 2 ks zvěře dančí.

Za letošní rok od 1. 4. 2024 do 30. 11. 2024 
bylo uloveno 64 ks divokých  prasat, 20 ks 
zvěře srnčí, 12 ks zvěře dančí, 43 kachen di-
vokých, 16 lišek a 24 nutrií.

Divoké kachny a bažanti pocházejí většinou 
z vlastního umělého odchovu.

Závěrem bych se rád pochlubil dvěma velice 
zdařilými akcemi posledního měsíce. V so-
botu 16.  listopadu proběhla v  rekonstruo-
vaném  sále obce Mrač myslivecká taneční 
zábava, které se zúčastnilo 148 občanů. 
Tombola byla bohatá a  tradičně převážně 
zvěřinová. K tanci a poslechu hrála skupina 
Exelent.

V sobotu 30. listopadu proběhla v okolí Mra-
če naháňka na černou zvěř a  bylo uloveno 
20 ks divokých prasat.

Jiří Škramlík, Předseda MS POSÁZAVÍ 
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Lom k Mrači patří už přes 160 let. Za tu dobu 
se těžba kamene posunula od ruční práce kame-
níků k dnešní velmi intenzivní průmyslové těžbě, 
která dokáže vytěžit 100násobně více kamene, 
než když lom začínal. A díky rychlejší těžbě ka-
mene dochází i k dotěžování současného ložiska, 
na kterém se v roce 1860 s těžbou začínalo. Co 
bude dál? Co čeká občany Mrače? Kam se lom 
bude rozšiřovat? A můžeme s tím něco dělat?

Na jaře roku 2022 uspořádali zástupci lomu 
setkání s  občany Mrače, aby představili své 
plány s lomem. Na tomto setkání bylo přislí-
beno, že pokud dojde k  rozšíření lomu, tak 
bude splněna řada požadavků občanů tak, 
aby bylo možné s lomem i nadále žít a obča-
né Mrače netrpěli hlukem, prašností, otřesy 
z  průjezdů nákladních aut a  dalšími problé-
my, co lom do Mrače přináší.

Bohužel toto setkání bylo posledním i  přes 
příslib zástupců lomu, že se s občany potkají 
za několik měsíců znovu.

Protože soužití s lomem je něco, co ovlivňuje 
náš život v Mrači, rozhodlo se několik občanů 
Mrače nenechat věc usnout a jen nepřihlížet 
tomu, jak se lom zvětší. Rozšíření totiž zna-
mená, nejen mnohonásobně vyšší prašnost, 
hluk, větší množství nákladních automobilů 
projíždějících skrz obec, ale i větší znečišťo-
vání vody v potoce, horší průchod lomem při 
cestě do Žíňan a další řadu problémů.

Nejprve jsme zkoušeli naléhat na pravidel-
ných setkání zastupitelstva, aby obec hájila 

zájmy občanů. Bohužel jsme v tom ale nebyli 
úspěšní a zastupitele se nám nepodařilo pře-
svědčit. Proto jsme se rozhodli na jaře roku 
2023 založit spolek „Za udržitelný rozvoj 
Mrače a  Podmračí“ a  řešit soužití občanů 
Mrače s lomem vlastními silami.

Proč jsme založili spolek? Hlavním důvodem 
bylo, že lom se v podstatě nemusí vůbec ba-
vit s jednotlivci, stejně tak jednotlivci nemají 
přístup k řadě informací a názor jednoho ob-
čana nemá takovou váhu, oproti tomu, když 
se ke stejné věci vyjadřuje spolek. Proto jsme 
se dohodli na vzniku spolku a začali jsme ak-
tivně řešit lom a to, jak by se měl nyní i v bu-
doucnu chovat ke všem obyvatelům Mrače 
a Podmračí.

Co se nám zatím podařilo?
Po založení spolku se nám podařilo udělat 
setkání pod záštitou poslankyně parlamentu 
ČR paní JUDr. Heleny Válkové, kde se zá-
stupci spolku potkali se zástupci lomu, a na 
setkání byl přítomen jednání i starosta obce 
Mrač. Bohužel přísliby, které na setkání za-
zněly od zástupců kamenolomu, byly, stejně 
jako přísliby, které lom dal o rok dříve na se-
tkání s občany Mrače, nedodrženy.

Jeden výsledek ale setkání mělo. Kamenolom 
chtěl původně své rozšíření a  zvýšení kapa-
city těžby zařídit „v  tichosti“, kdy by pomo-
cí tzv. malé EIA se k  záměru nebylo možné 
skoro vůbec vyjádřit, a nebo cokoliv ovlivnit. 
Díky setkání u  paní poslankyně Válkové zá-
stupci kamenolomu pochopili, že tato cesta 

jim neprojde a nebude již možné udělat „ti-
ché rozšíření“ lomu za pasivního přihlížení 
úřadů a obce Mrač.

Chce-li se nyní kamenolom rozšířit, pak 
musí dokončit tzv. velkou EIA. K této velké 
EIA jsme uskutečnili i  počátkem listopadu 
setkání s občany Mrače. Ti zcela zaplnili nový 
obecní sál, měli řadu otázek k tomu, co lom 
chystá a  my jsme je informovali, jaké kroky 
může každý občan udělat, aby kamenolom 
v budoucnu musel dodržovat například hlu-
kové limity, nebo limity prašnosti, či počtu 
kamionů, které projedou naší obcí.

Setkání s občany Mrače, Podmračí a dalších 
obcí jsme ale uskutečnili hlavně proto, aby-
chom zabránili tomu, že se lom s tichou pod-
porou úřadů rozšíří a  vše co slíbil nakonec 
stejně nesplní, tak jako tomu bylo dosud. Vě-
říme, že pouze tlakem od obyvatel jde docílit 
toho, že pokud se lom bude rozšiřovat, tak to 
bude za podmínek, které přinesou obyvate-
lům Mrače a  Podmračí lepší podmínky, než 
tomu je nyní. A  je nám jasné, že o  to se ale 
musíme aktivně „poprat“, protože lom nám 
zadarmo nic nedá a úřadům je v zásadě jedno, 
jak to v Mrači dopadne.

Na setkání se nám pak také podařilo infor-
movat i další obce, kterých se to bude dotý-
kat o tom, co lom chystá. Přítomni byli napří-
klad zastupitelé z  Čerčan, kteří naši aktivitu 
velmi uvítali a  také se chtěli účastnit toho, 
kdy se bude například stanovovat, kolik ka-
mionů z  lomu bude jezdit středem Čerčan 
okolo čerčanské základní školy.

Další kroky pak náš spolek chystá v následu-
jících týdnech a měsících. Cílem celého na-
šeho snažení je, aby lom, pokud rozšíří svoji 
těžbu a bude v Mrači těžit dalších minimálně 
25 let, tak aby život náš i našich dětí a vnou-
čat ovlivňoval co nejméně. Proto jsme zalo-
žili náš spolek, proto věnujeme náš čas této 
aktivitě, a proto chceme ve spolupráci s ob-
čany Mrače a Podmračí nastavit jasná pravi-
dla, které bude muset lom dodržovat. A  to 
lze udělat pouze tak, že budeme nyní, v době, 
kdy se rozhoduje, aktivní a nebudeme jen pa-
sivně čekat a přihlížet, jak lom zneužívá naši 
obec, aby vydělal co nejvíce peněz.

p.s.: Chcete mít informace, co nového se 
okolo lomu děje? Napište nám na email: 
SpolekMracaPodmraci@gmail.com

Michal Pobežal, spolek Za udržitelný rozvoj 
Mrače a Podmračí, z.s.

ROZŠÍŘENÍ LOMU? CO BUDE DÁL?
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21.  září jsme tradičně pomáhali při organi-
zaci akce Mahacup v  Čerčanech. Jedná se 
o závody na horských kolech a noční běžecký 
závod na kopec Chlum.

16.  října krásný zájezd do Žirovnice a  Telče 
V  budově bývalého pivovaru je instalová-
na expozice knoflíkářství, perleťářství, šicích 
strojů a  pivovarnictví. Na zámku Žirovni-
ce je expozice nástěnných gotických maleb 

z 15. století. V Telči jsme navštívili státní zá-
mek a historické centrum města.

23.  listopadu jsme uspořádali v  sále OÚ 
v Mrači mikulášské posezení s hudbou, tom-
bolou a občerstvením.

Letošní výlety jsme zakončili 27.  listopadu 
návštěvou zámku Loučeň. Ve slavnostně 
nazdobených komnatách nás čekalo 20 vá-

nočních stromků a  každý se svým vlastním 
příběhem. Prohlídka byla zaměřena na oslavy 
Vánoc ve světě.

Závěrem přejeme všem čtenářům krásné 
prožití vánočních svátků a  pohodový nový 
rok 2025.

Josef Štěpánek, Anna Veselá

Kdo se odpoledne druhou říjnovou sobotu 
nenechal odradit předpovědí nevlídného po-
časí a vydal se na procházku Mračí, jistě za-
znamenal podivuhodný úkaz. Horizont nad 
Průhonem postupně opanovali draci. Celé 
hejno plné rozličných tvarů i barev se prohá-
nělo na větrném nebi v  úchvatném prople-
tenci neúnavně útočícím na zbytky mraků, 

které ještě před pár desítkami minut hrozily 
deštěm. Ne, nejednalo se o přípravu na další 
pokračování filmu „Jak vycvičit draka“, přesto 
si zaujetí některých krotitelů nezadalo s hrdi-
ny oblíbené filmové ságy. Však také bylo o co 
soutěžit. Někteří draci létali ve výšce přes 
200 metrů, někteří předváděli rychlé vzlety 
i krkolomné kousky včetně zábavných pádů. 
Bonbónový bombardér protentokrát zůstal 
v  hangáru i  se svým nemocným pilotem, 

draci proto kličkovali mezi četnými salvami 
z  bonbónového kanónu, což ocenili přede-
vším ti nejmenší. Pro všechny krotitele i di-
váky bylo připraveno bohaté občerstvení. Ti 
zimomřivější se mohli ohřát u ohně a opéct 
si buřty.

A nakonec dobrá zpráva – draci slíbili, že za 
rok si dostaveníčko v Mrači opět zopakují!

Za Mračský okrašlovací spolek Pavel Hejzlar

AKTIVITY SZP

DRAKIÁDA V MRAČI
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Sbor dobrovolných hasičů v Mrači letos opět 
uspořádal společně s Obecním úřadem piet-
ní akci ZVON MÍRU V ROVERETU. Mrač 
se tak již po šestnácté zapojila do Říčanské 
výzvy a  se svými občany důstojně oslavila 
vznik našeho státu i 106. výročí od ukončení 
I. světové války. Říčanská výzva vznikla v roce 
2001 z podnětu členky Československé obce 
legionářské PhDr. Zlaty Fořtové, jako pocta 
československým legiím. Hlas zvonů dopro-
vází lidstvo již stovky let. Zvony zněly na 
rozloučenou při odchodu vojáků, oslavovaly 

jejich návrat, vyzváněly na poplach při požá-
rech i v případě nebezpečí.

Pro účastníky této akce byla připravena bo-
hatá videoprojekce o československých legi-
onářích a událostech, které předcházeli vzni-
ku našeho státu. Paní Novotná nám přečetla 
z mračské kroniky zajímavé čtení o místních 
legionářích a jejich rodinách. Pro všechny zú-
častněné bylo připraveno malé občerstvení. 
Po půl deváté jsme se přesunuli k  pomníku 
na mračské návsi a společně zavzpomínali na 

naše padlé spoluobčany v 1. a 2. světové vál-
ce. Ve 21 hodin pan Sedláček rozezněl zvon 
v mračské kapličce symbolickými 200 údery.

Děkujeme všem účastníkům akce.
Martina Lánová, kronikářka SDH Mrač

ZVON MÍRU V ROVERETU 28. 10. 2024

V sobotu 19. října se uskutečnila další tradič-
ní Lucerničková stezka za pohádkou, tento-
krát na téma „Princezna ze mlejna“. Za svitu 
svíček se 190 dětí s  doprovodem vydalo na 
trasu, kde je čekaly nejen pohádkové bytosti, 
ale i další indicie potřebné k  tomu, aby děti 
pohádku poznaly. Potkat mohly například ča-
rodějnici, mlynáře, vodníka, knížepána a jeho 
sluhu, krásné princezny Belzubu a Vodněnu 
a Elišku s Jindřichem. Občerstvení pro všech-
ny účastníky zajistil Bar u  čerta a  po projití 
stezky také spousta dobrot připravená v  cíli 
trasy.

Za pomoc s organizací akce děkujeme člen-
kám spolku ZO ČSŽ Mrač, SDH Mrač, 

Sdružení zdravotně postižených Mrač a všem 
ostatním, kteří se na přípravě této krásné akce 
podíleli.

LUCERNIČKY V MRAČI
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Jsme velmi potěšeni, že jsme opět letos 
společně uvili adventní věnce. Stejně jako 
v předchozích letech jsme započali adventní 
čas v milé společnosti a v tvůrčí atmosféře. 
Kromě věnců jsme s  dětmi vyrobili svícny 
z květináčů.  Adventní věnce mají hluboký 
historický a symbolický význam. Čtyři sví-
ce na věnci představují čtyři týdny adventu, 

během nichž se připravujeme na příchod 
Vánoc. Každý týden se rozsvítí jedna nová 
svíce, což symbolizuje příchod světla a na-
děje.

Věnce jsou připravené na zapálení první svíč-
ky a  jejich třpyt, vůně nás doprovodí až ke 
Štědrému dni.

Akce je otevřená široké veřejnosti, pokud jste 
tedy letos vití promeškali, budeme se na vás 
těšit napřesrok, v sobotu před první adventní 
nedělí.

Přejeme klidné prožití adventního času.
Andrea Krchová a Pavlína Žáková

VITÍ ADVENTNÍCH VĚNCŮ

První adventní neděle 1.prosince 2024 se na 
návsi v Mrači nesla ve znamení kouzelné vá-
noční atmosféry.

Program zahájilo vystoupení operní pěv-
kyně a sólistky Národního divadla Sylvy 
Čmugrové. Se svým doprovodem, vynika-
jícím akordeonistou Ladislavem Horákem, 

připravili všem nezapomenutelný zážitek. 
Paní Čmugrová zpívala mezinárodní vánoční 
písně, tradiční české koledy a nechyběly ani 
oblíbené české vánoční melodie, které rozez-
pívaly i přítomné publikum.  
Během celého programu se bavily i děti, 
které nadšeně soutěžily ve vánočním kvízu. 
Hledaly osvětlená písmena rozmístěná po 
návsi a skládaly z nich tajenku, za její úspěšné 
vyřešení je čekala pěkná odměna. Velkým lá-
kadlem byl také vánoční fotokoutek, kde se s 
radostí fotily rodiny, děti i jednotlivci. 

Atmosféru dotvářela záplava světýlek a sví-
ček, které se třpytily po celé návsi. Přítomní 
si mohli vychutnat svařené víno, horký grog, 
čaj a pestrou nabídku domácích moučníků. 

Akce byla nejen krásným vstupem do advent-
ního období, ale také příležitostí k setkání 
sousedů a sdílení radosti. Mračská náves se 
na chvíli proměnila v místo plné vánočního 
kouzla, kde bylo cítit teplo nejen od svíček, 
ale i z přátelských úsměvů.

Děkujeme všem, kteří přišli a těšíme se na 
další společné akce.

Krásný, příjemný adventní čas přejeme.
Za Mračský okrašlovací spolek 

Markéta Lukáčová

ROZSVÍCENÍ VÁNOČNÍHO STROMU V MRAČI PŘINESLO KOUZELNOU 
ATMOSFÉRU A RADOST
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Pohádkovou show Venasis

OBEC MRAČ,
kulturní komise

VE ČTVRTEK 23. LEDNA 2025 OD 16:30 HODIN  
V SÁLE OBECNÍHO ÚŘADU V MRAČI   

Můžete se těšit na setkání 
s pohádkovými postavami
Spidermanem, Harry 
Potterem, Elzou a Olafem,
Sponge Bobem, Aladinem, 
Zvonilkou, piráty....

VSTUPNÉ DOBROVOLNÉ

SRDEČNĚ ZVE DĚTI I RODIČE 
NA
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VÍTÁME MEZI NÁMI
Novým občánkům i jejich rodičům přejeme hodně zdraví, štěstí a ra-
dosti.
Evička  Němcová narozena 3. 10.  2024
Štěpánek Vacek narozen 24. 11. 2024

JUBILANTI
Jubilantům srdečně blahopřejeme a do dalších let přejeme pevné 
zdraví.
Pan Jaroslav Škvor oslavil 5. 9. 2024 80 let   
Paní Hana Stýblová oslavila 11. 9. 2024 95 let
Paní Hana Jehličková oslavila 24. 9. 2024 75 let
Paní Dagmar Čichovská oslavila 6. 10. 2024 91 let
Paní Zdeňka Kleintová oslavila 15. 10. 2024 75 let
Paní Alena Zajíčková oslavila 25. 10. 2024 75 let
Pan Václav Vender oslavil 25. 10. 2024 70 let

Paní Olga Kumprechtová oslavila 28. 10. 2024 70 let
Paní Danuše Svojanovská oslavila 18. 11. 2024 75 let
Pan Karel Kraus oslavil 20. 11. 2024 80 let
Pan Jaromír Novotný oslavil 8. 12. 2024 70  let
Paní Marie Velková oslavila 11. 12. 2024 80  let

OPUSTILI NÁS
V této rubrice přinášíme jména těch, kteří v posledních měsících na-
vždy opustili své blízké. Rodinám a přátelům vyslovujeme upřímnou 
soustrast.

Paní Jaroslava Pivoňková a paní Květoslava Pilátová 

Všichni výše jmenovaní, nebo jejich příbuzní, vyslovili souhlas se zve-
řejněním svého jména.

Martina Poupětová, předsedkyně kulturní komise

SPOLEČENSKÁ RUBRIKA

Datum Čas Název akce Místo konání Organizátor

24. prosince 14.00 Vánoční setkání Mrač, náves SDH Mrač, obec Mrač

25. prosince Vánoční výstup na Chlum Mrač-Chlum Klub českých turistů

31. prosince 13.50–14.50 Silvestrovské bruslení Zimní stadion Benešov MRAČOS okrašlovací spolek, z.s.

23. ledna 2025 16.30 Pohádková show Venasis Sál a zasedací místnost Kulturní komise obce

14. února 2025 Hasičský ples Sál a zasedací místnost SDH Mrač

22. února 2025 Masopustní průvod Mrač MRAČOS okrašlovací spolek, z.s.

25. února 2025 Čtení z kroniky Zasedací místnost obce Kronikářka obce

2. března 2025 15.00 Dětský karneval Sál a zasedací místnost Kulturní komise obce

22. března 2025 Maškarní  merenda Sál a zasedací místnost 

29. března 2025 Jarní úklid obce, Ukliďme Česko Mrač Stavební komise obce

6. dubna 2025 Vynášení smrti Mrač MRAČOS okrašlovací spolek, z.s.

pol. dubna Jarní stezka Mrač MRAČOS okrašlovací spolek, z.s.

18. dubna 2025 Velikonoční běh Mrač SDH Mrač

duben 2025 Sběr železného šrotu Mrač SDH Mrač

30. dubna 2025 Stavění máje, Čarodějnice Náves Mrač SDH Mrač

17. května 2025 Koncert šansoniérky Aleny Hladké Tvrz Mrač MRAČOS okrašlovací spolek, z.s.

6. září 2025 Rozloučení s prázdninami Náves Mrač SDH Mrač

13. září 2025 Strašidelný pochod Tvrz Mrač MRAČOS okrašlovací spolek, z.s.

KALENDÁRIUM

(Konání akcí může být omezeno či zrušeno, bude-li to vyžadovat aktuální situace.)


